
Protokół nr 1/2015 
z VI sesji Rady Gminy Konopiska z dnia 29 stycznia 2015r. 
 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 
W VI sesji Rady Gminy uczestniczyło 14 radnych. 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady- Pan Edward Bałdyga.  
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad, jest kworum, przy którym 
Rada Gminy Konopiska moŜe obradować i podejmować uchwały. 
p. E. Bałdyga –Przewodniczący Rady Gminy Konopiska – powitał radnych, radnego Powiatu 
Częstochowskiego – Mieczysława Chudzika, sołtysów, Wójta Gminy – Jerzego śurka, 
Zastępcę Wójta - Zofię Kuśmierską, Zastępcę Skarbnika Gminy – Jadwigę Janik, Sekretarza 
Gminy – Barbarę Ankowską – Lis, pracowników urzędu oraz przybyłych mieszkańców 
gminy. 
  
Ad. 2 Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy. 
 
Protokół z  V sesji przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad. 3. Ustalenie porządku obrad. 
 
p. E. Bałdyga – poprosił o wprowadzenie do porządku obrad jako pkt. 7 projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Rady Gminy i planu kontroli Komisji Rewizyjnej, 
 
p. E. Bałdyga - odczytał porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym oraz informacja o 
realizacji uchwał. 
6. Interpelacje radnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Rady Gminy i planu 
kontroli Komisji Rewizyjnej. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych, dla których Gmina Konopiska jest organem prowadzącym. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Konopiska na 2015r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Konopiska na lata 2015 – 2024. 
12. Odpowiedzi na interpelacje. 
13. Sprawy róŜne. 
14. Zakończenie obrad. 
 
p. E. Bałdyga – czy są uwagi do porządku obrad? 
Uwag nie wniesiono. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 



Ad. 4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
W skład komisji uchwał i wniosków zostali powołani jednogłośnie: p. Anna Świtek  
i p. Robert Kołodziejczyk. 
 
 
Ad. 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym oraz 
informacja o realizacji uchwał. 
 
Sprawozdanie i informację przedstawił p. Jerzy śurek – Wójt Gminy (w załączniku). 
Uwag do sprawozdania Wójta nie wniesiono. 
 
Ad. 6. Interpelacje radnych. 
 
p. A. Jarosz – przedstawił wniosek o przywrócenie w budŜecie gminy w inwestycjach 
termomodernizacji budynku OSP Wąsosz – Łaziec jak równieŜ o przywrócenie tego zadania 
w WPF-ie, poniewaŜ projekt na to zadanie został juŜ wykonany a umowa na dotację 
podpisana 
p. E. Bałdyga – to jest wniosek do budŜetu, będziemy go omawiać później 
p. S. Górniak – składałem wniosek dotyczący ściągalności opłaty adiacenckiej, do chwili 
obecnej nie dostałem odpowiedzi,  nie chciałbym, Ŝeby się okazało, Ŝe tak jak na Wąsoszu nie 
wszyscy wnieśli tę opłatę i nie jest to ściągnięte 
p. A. Chmielewska – poprosiła radnych o przygotowanie pytań do dyrektorów szkół do 
11.02br., poniewaŜ w marcu zaplanowane jest wspólne posiedzenie komisji, na którym będą 
omawiane projektu organizacyjne, poprosiła o składanie tych pytań na piśmie do biura rady 
p. O. Szczepańska – kiedy będzie wykonane – naprawione pobocze na ul. Klonowej, miało 
być do końca roku oraz na jakim etapie jest wykonanie drogi między ul. Małą a Wrzosową 
p. A. Chmielewska – poprosiła o załatani dziur przy Pile 
p. P. Szczerbak – zawnioskował o przystąpienie do opracowania planu zagospodarowania 
przestrzennego polegającym na utworzeniu II linii zabudowy ul. Opolskiej 
p. R. Skoczylas- poprosił o załatanie dziur i wyrównanie poboczy na ul. Przejazdowej w 
Aleksandrii- droga wojewódzka 
p. J. Walentek – zgłosił zagłębienie w kostce w trzech miejscach na ul. Brzozowej w 
Konopiskach 
p. K. Kruk – co z drogami w Konopiskach – „Osiedle Górka „ – ul. Skośna i RóŜana oraz w 
Konopiskach ul. Częstochowska koło p. Banasiaka 
p. Z. Skwara – poprosił o wyrównanie dziur na zajeździe PKS-u koło p. Szczurek oraz o 
postawienie znaku z nazwą ul. Przejazdowej od strony skrzyŜowania ul. Kwiatowej z 
Klonową 
p. S. Górniak – na jakim etapie jest sprawa przejęcia PKS-u i publicznego transportu 
zbiorowego 
p. I. Kowalska - - poprosiła o wyrównanie drogi do p. Modestowicza, ok. 50 m  
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Rady Gminy i 
planu kontroli Komisji Rewizyjnej.  
 
P. E. Bałdyga – plany pracy i kontroli były omawiane na komisji 
Uwag nie wniesiono. 
  



p. R. Kołodziejczyk odczytał projekt uchwały 

Uchwała Nr 27/VI/2015 w  sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Rady Gminy i 
planu kontroli Komisji Rewizyjnej, podj ęta jednogłośnie. 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok. 
   
p. E. Bałdyga – projekt uchwały omówiony na komisjach 
Uwag nie wniesiono 
 
p. A. Świtek odczytała projekt uchwały 

Uchwała Nr 28/VI/2015 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok, podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych, dla których Gmina Konopiska jest organem prowadzącym. 
 
p. E. Bałdyga – projekt uchwały omówiony na komisjach 
Uwag nie wniesiono 
 
p. R. Kołodziejczyk odczytał projekt uchwały 

Uchwała Nr 29/VI/2015 w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych, dla których Gmina Konopiska jest organem prowadzącym, podjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Konopiska na 2015r. 
 
p. J. śurek – przed podjęciem uchwały, chciałem powiedzieć, Ŝe nie jest to budŜet rozwojowy 
a przetrwaniowy, na pewno w trakcie roku będzie on modyfikowany, podczas poprzedniej 
kadencji nie dopilnowano wielu spraw, które będą teraz skutkować wydatkowaniem 
faktycznej gotówki z budŜetu, czekamy równieŜ na interpretację z Krajowej Izby Podatkowej 
w sprawie odzyskiwania podatku VAT, ponadto projekty pozakańczane a nie porozliczane, 
popodpisywane zostały umowy, które teraz trzeba dalej realizować, nie wiem teŜ jak to się 
stało, Ŝe prowizorium budŜetu się „domykało” a teraz budŜet po obcięciu 1,5 mln wydatków 
dalej się nie „zamykał”, część tych podpisanych umów nie da się przesunąć do realizacji na 
termin późniejszy i nie jesteśmy ich w stanie zrealizować, tak jest z termomodernizacją 
remizy OSP Wąsosz – Łaziec, gdzie umowa była podpisana w kwietniu 2014r. z terminem 
realizacji do 31.05.2015r., nie było nawet przetargu na to zadanie, my teraz nie jesteśmy w 
stanie tego zrealizować, zjazd do p. Polaka w Rększowicach – uniemoŜliwiono go, następna 
sprawa winda przy Ośrodku Zdrowia – umowa podpisana 29.10.2014r. z terminem realizacji 
do 30.06.br. moŜe uda się go trochę przedłuŜyć – nic w tym temacie nie zostało zrobione, 
projekt kuchni OSP Konopiska przeleŜał w szufladzie, ale w projektach PROW przez okres 5 
lat nie moŜna prowadzić działalności zarobkowej 
p. E. Bałdyga – budŜet omawiany był na komisjach, jeśli ktoś wnioskuje o jakąś zmianę to 
proszę o wskazanie z czego zdjąć aby się równowaŜyło 



p. A. Janik – w imieniu klubu „Nasze Konopiska” składamy wniosek, który odczyta p. R. 
Kołodziejczyk, poniewaŜ naszym zdaniem ten budŜet jest bardzo kontrowersyjny, miał być 
oszczędnościowy a wprowadza się kolejną wielką inwestycję – budowę hali sportowej w 
Aleksandrii, składamy wniosek o wykreślenie tej inwestycji z budŜetu na 2015r., w tym 
budŜecie inne miejscowości nie mają nic na rzecz Aleksandrii 
p. R. Kołodziejczyk – odczytał wniosek Klubu – w załączeniu 
p. M. Poleszczuk – w Wygodzie teŜ była inwestycja, która kosztowała nas duŜo – remont 
„Wygodzianki”, kaŜdy z państwa chyba otrzymał „Gminne metamorfozy”, proszę sobie 
sprawdzić jakie tam były wymienione inwestycje i jakie były ich koszty, Aleksandria jako 
miejscowość na jednego mieszkańca uzyskała najmniej, przez tyle lat nie było tam Ŝadnej 
inwestycji, to my byliśmy poszkodowani 
p. A. Świtek – ZSP w Aleksandrii liczy 217 uczniów, ponadto dzieci z przedszkola „Antoś” 
teŜ do szkoły przyjdą do nas, budowa hali jest w tej chwili konieczna, ponadto z sali 
gimnastycznej uzyskamy 2 sale lekcyjne, świetlicę szkolną, która jest konieczna dla dzieci 
p. A. Janik – nie mamy zastrzeŜeń co do budowy kanalizacji w Aleksandrii ale na halę 
sportową w tej chwili nas nie stać 
p. R. Skoczylas – część pieniędzy na halę sportową moŜemy pozyskać z zewnątrz 
p. J. Walentek – nie wierzę, Ŝe będą jakiekolwiek dopłaty do hali 
p. M. Chudzik – bardzo często spotykałem się z tami powiedzeniem, Ŝe jakby nie Aleksandria 
to inne miejscowości miałyby się lepiej, ale największe zakłady i przedsiębiorstwa znajdują 
się właśnie w Aleksandrii, to od nich płacone są największe podatki, a mieszkańcy 
Aleksandrii dostają najmniej, w poprzednim budŜecie mieliśmy najmniej 
p. M. Poleszczuk – wg kosztorysu inwestorskiego koszt hali to około 5 mln 200 tys. zł z tego 
33% moŜemy otrzymać dofinansowania z totalizatora sportowego  
p. J. Janik – omówiła zmiany jakie zostały wprowadzone od posiedzenia komisji 
p. E. Bałdyga – przechodzimy do głosowania wniosku klubu 
Głosowało 14 radnych: 
„za” głosowało 7 radnych 
„przeciw” 7 radnych 
„wstrzymało się” 0 radnych 
p. E. Bałdyga – w związku z taki przebiegiem glosowania wniosek klubu radnych nie ma 
większości głosów  i zostaje odrzucony, przystępujemy do głosowania nad wnioskiem p. A. 
Jarosza 
p. A. Jarosz – wycofał swój wniosek o przywrócenie termomodernizacji w budŜecie ale 
poprosił o wprowadzenie tego zadania do WPF-u na lata 2015 – 2024 
  
p. A. Świtek odczytała projekt uchwały 

p. E. Bałdyga – poprosił o przegłosowanie uchwały  
Głosowało 14 radnych: 
„za” głosowało 10 radnych 
„przeciw” 0 radnych 
„wstrzymało się” 4 radnych 
 
Uchwała Nr 30/VI/2015 w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Konopiska na 2015r., 
podjęta większością głosów. 
 
p. J. śurek – podziękował za przyjęcie budŜetu 
 
 



Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Konopiska na lata 2015 – 2024. 
 
p. J. Janik – poinformowała, Ŝe wniosek p. A. Jarosza moŜe wprowadzić na najbliŜszą sesję 
 
p. R. Kołodziejczyk odczytał projekt uchwały 

p. E. Bałdyga – poprosił o przegłosowanie uchwały  
Głosowało 14 radnych: 
„za” głosowało 10 radnych 
„przeciw” 2 radnych 
„wstrzymało się” 2 radnych 
 
Uchwała Nr 31/VI/2015 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Konopiska na lata 2015 – 2024,  podjęta większością głosów 
  
Ad. 12. Odpowiedzi na interpelacje. 
 
p. B. Ankowska – Lis- jeśli chodzi o opłatę adiacencką, sprawa była wyjaśniana częściowo na 
komisji, na chwilę obecną pracownik który zajmuje się tą opłatą jest na umowie o zastępstwo, 
jeśli są potrzebne jakieś dodatkowe wyjaśnienia proszę o sprecyzowanie pytania na piśmie 
p. K. Zygier – odnośnie ul Klonowej w Kopalni, to jest droga wojewódzka – PZD 
poinformował, Ŝe będzie realizował zadanie na wiosnę 
p. J. śurek – łatanie dziur na wszystkich drogach odbędzie na bieŜąco po zimie, na razie nie 
ma takiej moŜliwości ze względu na śnieg, zagłębienia w kostce na ul. Brzozowej  powstały 
najprawdopodobniej po jakichś inwestycjach pod kostką zrobimy rozeznanie  - naprawimy po 
okresie zimowym 
p. K. Zygier – połączenie ul. Małej i Wrzosowej – tam była zmiana miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego – II linia zabudowy – zaprojektowana była droga 
wewnętrzna – nikt z mieszkańców do tej pory nie wystąpił o podział nieruchomości i 
wydzielenie gruntu pod drogę 
p. K. Zygier – II linia zabudowy ul. Opolskiej – zorientujemy się, ale na chwilę obecną nie ma 
w planie budŜetu środków finansowych na ten cel, 
p. A. Ankowska - w innych miejscowościach gdzie rozpoczęto prace związane z II linią 
zabudowy nie doszły do skutku, poniewaŜ mieszkańcy nie wyraŜają zgody na przekazanie 
części nieruchomości pod drogi 
p. K. Zygier- tablica z nazwą ul. Przejazdowej została juŜ zlecona do wykonania 
p. J. śurek – odnośnie PKS-u , 5.02. br. odbędzie się spotkanie w Starostwie w tej sprawie 
p. M. Chudzik -  w Kłobucku podpisano porozumienie dot. przejęcia PKS-u, poprzednie 
władze Starostwa Powiatowego w Częstochowie nie były zainteresowane tą sprawą, teraz się 
to zmienia, wczoraj było spotkanie w Starostwie w tej sprawie 
p. J. śurek – odnośnie poprawy poboczy przy. Ul. Przejazdowej – wystąpimy z pismem do 
Zarządu Dróg 
- drogi na osiedlu „Górka” – tam jest złoŜony problem, poniewaŜ juŜ wcześniej były 
rozmowy z p. Wasilewskim, tam musi być wykonany odpowiedni projekt, poniewaŜ teren jest 
podmokły i podbudowa tych dróg ulega zniszczeniu 
 
 
 
 



Ad. 19. Sprawy róŜne. 
 
 p. A. Janik – na komisji zadałem pytanie, kto był odpowiedzialny za realizację projektu za 
który teraz musimy zwrócić pieniądze 
p. I. Lisek – p. Staroniek, p. Jarosz – Wawrzyńczak a obsługą finansową projektu zajmowała 
się p. Gonera 
p. A. Janik- projekt od samego początku był źle prowadzony, nie było nad nim kontroli a teraz 
musimy zwrócić około 60 tys. złotych 
p. S. Górnika – wnioskuję o obsługę prawnika na sesji 
p. A. Jarosz – zawnioskował o wycięcie drzewa – olchy, która rośnie w pasie drogi 908 w 
miejscowości Wąsosz w kierunku Katowic, przed tablicą z nazwą miejscowości 
p. O. Szczepańska – podziękowała za wycięcie drzew i krzaków przy ul. Przejazdowej 
p. T. Węgierek – zapytał czy radni mają przyjęty kodeks etyki radnego, jeśli nie to trzeba taki 
podjąć, a jeśli się budŜet nie domyka to moŜe sesja powinna się odbyć przy wodzie a nie przy 
kawie, herbacie i ciastkach, ponadto czy jest moŜliwość oglądania sesji poprzez Internet 
p. E. Bałdyga- na chwilę obecną nie ma takiej moŜliwości 
 
Ad. 20. Zakończenie obrad. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad p. Edward Bałdyga Przewodniczący Rady zamknął 
obrady VI sesji Rady Gminy Konopiska. 
  
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Agnieszka Jarosz 
       Przewodniczący Rady Gminy Konopiska: 
                Edward Bałdyga 

 
 
 
 
    


